

表20 中國大陸人民來臺人數

Table 20 Number of Mainlanders visit Taiwan

單位(Unit)：人次(Persons)

期間 Period	經貿交流 Economics and trade activity		觀光活動 Tourism		其他交流 Others		合計 Total	
	人次 Persons	成長率(%) Growth rate	人次 Persons	成長率(%) Growth rate	人次 Persons	成長率(%) Growth rate	人次 Persons	成長率(%) Growth rate
1987-2004	68,785	—	34,069	—	1,024,878	—	1,127,732	—
2005	17,409	31.25	54,224	183.15	101,349	-5.22	172,982	24.14
2006	26,427	51.80	98,550	81.75	118,208	16.63	243,185	40.58
2007	36,301	37.36	81,900	-16.89	201,968	70.86	320,169	31.66
2008	43,621	20.16	90,035	9.93	154,855	-23.33	288,511	-9.89
2009	104,380	139.29	601,859	568.47	358,760	131.67	1,064,999	269.14
2010								
1月 Jan.	12,404	377.26	57,186	195.46	14,827	73.13	84,417	176.61
2月 Feb.	5,521	27.65	75,335	344.11	20,409	-16.74	101,265	121.10
3月 Mar.	14,569	131.36	112,300	101.04	19,811	-19.28	146,680	69.18
4月 Apr.	13,933	57.47	145,733	46.15	18,268	-78.48	177,934	-8.03
5月 May	16,849	89.31	139,681	73.06	19,424	-13.46	175,954	57.02
6月 Jun.	13,243	39.44	99,933	247.64	18,086	-7.56	131,262	127.07
7月 Jul.	11,187	63.46	90,215	123.98	23,060	31.07	124,462	92.32
8月 Aug.	12,752	31.32	78,607	73.06	21,393	-70.26	112,752	-11.27
9月 Sep.	10,320	18.43	68,697	102.96	22,203	5.53	101,220	59.15
10月 Oct.	14,443	28.90	111,379	146.42	19,242	-8.03	145,064	87.60
11月 Nov.	14,814	3.00	128,016	65.26	18,666	-17.84	161,496	40.97
1-11月 Jan.-Nov.	140,035	53.34	1,107,082	103.67	215,389	-36.42	1,462,506	50.21
合計 Total	436,958	—	2,067,719	—	2,175,407	—	4,680,084	—

註：1. 中國大陸人民來台從事觀光活動自2002年1月起開放。

2. 2003年上半年因SARS疫情，對中國大陸人民採行入境管制措施，故中國大陸人民來台人數大幅減少。

3. 2007年4月起，逐次證及多次證的入出境人數併入計算；惟2007年4月份當月份統計係持逐次證及多次證的入出境人數累計數，故中國大陸人民來台人數統計大幅增加。

4. 成長率係指較上年同期增減比例。

5. 有關中國大陸人民來台統計，自99年1月起配合內政部入出國及移民署修正「大陸地區人民進入臺灣地區申請案件統計表」之統計資料，避免因公佈項目差異，引起統計數據不同之誤解。

資料來源：我國內政部入出國及移民署。

Note: 1. Mainlanders have been allowed to visit Taiwan since January 2002.

2. The first half year of 2003, because of the SARS infectious, the government took strict control policy on the immigrant from mainland china. Thus, the hush total of traveling from mainland decreased drastically.

3. The total amount combines successive visas and multiple entry visas together since April, 2007. However, the amount of successive visas and multiple entry visas in April, 2007 is cumulative, which results in a substantial increase in the amount of mainlanders visited Taiwan in that month.

4. Growth rate is the year-on-year growth rate.

5. To avoid the misunderstanding of statistics due to different announced items. These data from Jan. 2010 referred to "The application statistics of people from Mainland China to enter Taiwan" announced by National Immigration Agency.

Source: National Immigration Agency, Ministry of the Interior of Taiwan, ROC.